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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 6/2022(356) 

 
 
Datum a čas konání: 24. května 2022 v 9:00 hodin 
Místo konání: Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 19 senátorů) 

Omluveni: Kosová/FSI, Boháč/FA, Hodulíková/FA, Opravil/FCH, Zahrádka/FCH, 
Kruljacová/FP, Špundová/FaVU, Rovenská/CEITEC 

Stálí hosté:  PaedDr. Slezáček/CESA, Ing. Bradáč/ ÚSI 

Hosté: rektor Janíček, prorektorka Šimberová, prorektoři Houser a Weiter, kancléř 
Gregorek, kvestorka Němcová 

Omluveni:  prorektoři Doupovec a Pěnčík 

 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 5/2022 ze dne 10. 5. 2022 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace SK AS VUT 
7. Ekonomické záležitosti  
 Rozpočet VUT v Brně pro rok 2022 
 Další ekonomické záležitosti 

8. Legislativní záležitosti 
 Dodatek č. 1 k Pokynu č. 2/2021 – Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke stu-

diu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ pro akademický rok 2022/2023 
 Další legislativní záležitosti 

9. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

10. Pedagogické záležitosti 
 Další pedagogické záležitosti 

11. Různé   
 Hlasování o termínu příštího zasedání AS VUT 
 Různé 

 
   

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání AS VUT zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal účastníky dnešního 
zasedání – rektora Janíčka, členy vedení VUT prorektorku Šimberovou, prorektory VUT prof. 
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Weitera, doc. Housera a kancléře Gregorka. Doc. Hanáček dále přivítal kvestorku Mgr. Němcovou, 
přítomné členy AS VUT a stálé a ostatní hosty zasedání. Na závěr omluvil prorektory prof. Doupovce 
a doc. Pěnčíka, kteří se z dnešního zasedání omluvili z důvodu velkého pracovního zaneprázdnění.  

Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT. Výše uve-
dený program dnešního zasedání AS VUT byl schválen.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 5/2022 ZE DNE 10. 5. 2022 
 
Vzhledem k onemocnění tajemnice AS VUT J. Cardové a velkému pracovnímu zaneprázdnění před-
sedy EK AS VUT RNDr. Popely, který na minulém zasedání AS po domluvě s předsedou AS doc. 
Hanáčkem prováděl zápis, nebyl Zápis z jednání AS VUT č. 5/2022 ze dne 10. 5. 2022 prozatím 
dokončen.  
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Prorektor Doupovec – omluven, informace viz e-mail ze dne 23. 5. 2022 

▪ Bylo vydáno Rozhodnutí č. 11/2022 „Ke studiu studentů z Ruské federace a Běloruska v souvis-
losti s válečnou agresí vedenou proti Ukrajině“. Shrnutí dalšího postupu: 
- Děkani a ředitelé VŠ ústavů identifikují tzv. „kritické studijní programy“ dle čl. 2 a jejich se-

znam spolu s konkrétním odůvodněním u každého studijního programu zašlou prorektorovi. 
- Za kritický lze označit pouze celý studijní program (nikoliv pouze specializaci). 
- V případě pochybností o zařazení některého studijního programu mezi kritické zašlou děkani 

tyto pochybnosti prorektorovi pro studium, který centrálně požádá FAÚ (Finanční analytický 
úřad) o vyjádření. Do doby vyjádření FAÚ bude inkriminovaný studijní program na VUT po-
važován za kritický.  

- Finální seznam kritických studijních programů na VUT bude zveřejněn jako příloha Rozhod-
nutí č. 11/2022. 

▪ Dne 19. 5. 2022 proběhlo jednání Dozorčí rady KaM. Hlavním bodem bylo schválení druhé etapy 
zvýšení cen ubytování o 10 % s účinností od 1. 7. 2022. 

 
➢ Prorektorka Šimberová 

▪ Ukrajina: Kurzy ČJ pro ukrajinské studenty a zaměstnance:  
Projekt MŠMT na podporu ukrajinských uprchlíků, který připravilo MŠMT a jenž bude podpořen 
z fondů EHP a Norska. Základní informace o projektu: 

- Stávající či budoucí studenty ukrajinského státního občanství s tzv. vízem strpění nebo 
kterým byla v České republice udělena dočasná ochrana. 
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- Pedagogické pracovníky ukrajinského státního občanství s tzv. vízem strpění nebo kte-
rým byla v České republice udělena dočasná ochrana, kteří absolvovali na Ukrajině 
střední pedagogickou školu nebo vysokou školu v učitelském studijním programu. 

- Celková výše grantu: 700 000 Euro.  
- Předpokládaná časová způsobilost výdajů: 1. 7. 2022 – 31. 10. 2022. 
- Předpoklad vyplacení prostředků – listopad/prosinec. 
- Sdělení, zda bude mít VUT zájem o tento projekt, je nutné poskytnout nejpozději do 

17. 5. 2022. 
Podnět MŠMT pro ukrajinské studenty – termín podání: 31. květen 2022. 
Zatím mají F/S zájem o příspěvek pro celkem 5 ukrajinských studentů: 

- FaVU: 4 studenti, krátkodobý pobyt 
- FA: 2 studenti, krátkodobý pobyt 
- FAST: 1 student, krátkodobý pobyt 

F/S byly vyzvány, ať údaje ještě zkontrolují, především počet měsíců, kdy je student zapsán ke 
studiu. Ostatní F/S budou žádat o příspěvek na ukrajinské studenty až v říjnovém termínu 
(deadline pro podání žádosti je 31. 10. 2022), kdy půjde především o full degree studenti 
(diplomová mobilita). V této žádosti mohou F/S žádat o příspěvek na ukrajinské studenty zpětně 
i za období první žádosti, tedy za období od 24. 2. – 31.5.2022.  
Podnět MŠMT pro běloruské studenty: Je to podnět, který byl vypsán MŠMT v souvislosti se 
situací v Bělorusku po prezidentských volbách 2020. MŠMT v této aktivitě dále pokračuje. Pod-
nět je určen pro studenty krátkodobých a diplomových mobilit: 

- Diplomové mobility – studenti zapsaní do AR 2020/2021, kteří ve studiu pokračují. 
- Studenti zapsaní ke studiu v AR 2021/2022. 

Celková alokace v projektu 10 mil. Kč. 
Ubytování ukrajinských zaměstnanců na VUT v azylovém domě – vyjádření kvestorky VUT:  
Pokud se jedná o zaměstnance VUT (který má sice statut cizince s ochranou uprchlíka v dů-
sledku válečného konfliktu na Ukrajině), tak by měl platit sjednanou plnou cenu za ubytování jako 
kterýkoliv jiný zaměstnanec. Uprchlíci z Ukrajiny jsou podporováni státní humanitární dávkou ve 
výši 5.000,- Kč měsíčně (může opakovaně žádat), a vedle toho mají pravidelný příjem ze za-
městnání, tak máme za to, že jsou tyto osoby způsobilé uhradit svoje závazky, a proto stanovena 
úplata. Lze uvažovat o případné slevě. 
Pravidla pro ubytování ukrajinských zaměstnanců: Návrh je, že od dalšího měsíce od 1. 6. 2022 
budeme poskytovat uprchlíkům (zejména matky, děti) ubytování za úplatu a dětem se slevou: 

- Děti do 15 let za 1/3 z původní ceny   
- Děti do 18 let za 2/3 z původní ceny 
- Ostatní plná cena 

Další otázky k řešení ke koordinaci ubytování – KaM: 
- Ubytování ukrajinských studentů v nezletilém věku (16-17 let) – názor vedoucí OSZ:  

Lze považovat 16-17– leté ukrajinské studenty za způsobilé natolik, aby mohli např. po-
depsat ubytovací smlouvu nebo být zapsáni ke studiu. Vedoucí OSZ požádala právní 
odbor o kvalifikovaný názor na tuto situaci. 

- Pokud je se studentem rodič, podepíše prohlášení, že souhlasí se zápisem dítěte ke 
studiu nebo aby podepsalo ubytovací smlouvu. 

- Druhá možnost je poslat prohlášení rodiči, pokud není s dítětem a rodič pošle pode-
psané prohlášení zpět ukrajinskému studentovi.  

- Kdyby nebyl rodič k dispozici, uvažuje se o OSPOD – to zatím PrO řeší a nejsou k tomu 
bližší informace. 

- Formuláře potřebné k ubytování se ještě překládají do ukrajinštiny a měly by být k dispo-
zici v pondělí 23. 5. 2022. 

▪ EULIST a CESAER 
EULIST: Presidents Board Meeting 

- Ve středu 22. 5. v čase 14.00 - 16.00. 
- Byl dojednán termín a čas návštěvy rektora a prorektorky na STU Bratislava, Slovensko 

(22. 6. 2022 v čase 14:00-15:00). 
CESAER – informace:  
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- Schůzka zástupců sítě z F/S na 23. 5. 2022. 
- Dne 22. 6. 2022 dopoledne proběhne na Rektorátu VUT schůzka se zástupci sítě CE-

SAER (3 zástupci). V menším kruhu proběhne se zástupci také neformální večeře 21. 5. 
2022 (CESAER zástupci, rektor, prorektorka, zástupci OZV).  

- Rektor VUT byl požádán o aktivní účast na CESAER Annual Meeting v Dresdenu (12. 10. 
- 14. 10. 2022). Téma "Putting technical education at the heart of transforming societies.  

▪ Akvizice studentů ve střední Asii (neutrální prostředí) a dalších oblastech 
- Pod vlivem současných událostí (válka na Ukrajině) – je potřebné řešit možnosti akvizicí 

budoucích studentů na VUT – 20 % zahraničních studentů je z těchto zemí – a naplnit 
tak cíl zvyšování počtu samoplátců. 

- Uskuteční se mezinárodní meziuniverzitní konference MOST Evropa-Asie – 21.6.–23. 6. 
2022/ Biškek/Kyrgyzstán – online účast rektora/prorektorky. 

 
 

5. INFORMACE Z RVŠ 
 
Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela sdělil informace z Předsednictva RVŠ ze dne 19. 5. 2022. 
P RVŠ bylo informováno o účastech členů UP na mnoha setkáních a o nominacích RVŠ (do Rady 
NAÚ, do RVVI – prof. Weiter z VUT, do komise expertů CEEPUS) a o přípravě legislativy (novela 
zákona 130/2002 Sb. o VaV) o výzvě paní náměstkyně k podnětům pro reprezentativní komisi (Pra-
vidla rozpočtu MŠMT). Dále uvedl dvě usnesení RVŠ k NAÚ. 

Usnesení P RVŠ: V reakci na znepokojivé informace z médií Předsednictvo Rady zdůrazňuje, že garance 
nezávislosti NAÚ je pro Radu vysokých škol zcela zásadním a nepodkročitelným požadavkem z hlediska za-
jišťování kvality vysokého školství v ČR. Předsednictvo Rady vysokých škol považuje za neakceptovatelné, 
aby předseda či místopředseda NAÚ byl současně zaměstnancem MŠMT.  

Usnesení P RVŠ: Předsednictvo Rady vysokých škol žádá MŠMT, aby upřesnilo svoji představu o odborném 
zapojení kandidáta na místopředsedu NAÚ PhDr. Tomáše Fliegla do činnosti předsednictva NAÚ, a to před 
jeho navržením vládě. Z hlediska Rady vysokých škol je velice důležité, aby v předsednictvu NAÚ působil 
uznávaný odborník na vysokoškolskou problematiku se zaměřením na zajišťování kvality výuky. V souladu se 
zákonem by se mělo jednat o kandidáta dlouhodobě působícího v akademickém prostředí.  

Dále náměstek Velčovský velmi podrobně informoval P RVŠ o aktuálním stavu OP JAK a jeho pří-
pravy. RNDr. Popela v obsáhlé diskusi zmínil, že motivace spojování škol k řešení projektu je řešena 
pomocí finančních podmínek. K dalšímu tématu ukrajinských studentů připomněl, že ukrajinští stu-
denti jsou náměstkem chápáni jako studenti se speciálními potřebami a připojil dotaz, zda by bylo 
možné tuto myšlenku nějakým způsobem projektově materializovat. Jestliže Evropská unie má pre-
ference posílit péči o studenty se speciálními potřebami, protože se domnívá, aniž by to bylo na úkor 
studentů, které jsme dosud chápali jako studenty se speciálními potřebami, mohlo by to posílení 
výrazně pomoci vysokým školám ve výuce ukrajinských studentů. Náměstek Velčovský uvedl, že 
byla vytvořena šablona přípravy ukrajinských studentů pro studium v českých studijních progra-
mech. V současné době probíhá indikace zájmů. Zmínil, že v roce 2024 bude vyhlášena speciální 
výzva pro vysoké školy na podporu studentů se speciálními potřebami. K ekonomickým tématům 
byla přijata následující stanoviska P RVŠ.  

Usnesení P RVŠ: Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje níže uvedené doporučení Ekonomické komise 
pro jednání zástupců Rady vysokých škol v Reprezentativní komisi ministerstva k aktualizaci podílu fixní části 
rozpočtu VVŠ. Současná situace rozpočtu VVŠ nedává prostor pro zásadnější změny pravidel, naopak je 
třeba usilovat o navýšení rozpočtu pro VVŠ – nástup silných populačních ročníků. Je třeba uvažovat o tvorbě 
krizových scénářů pro řešení nejdůležitějších finančních hrozeb – energie (ne jen finanční krytí), inflace, 
mzdové ohodnocení AP. Změna referenčního roku možná, je však třeba propočítat – 2019, či klouzavý průměr, 
rozhodně ne léta 2020 či 2021 (covid).  Současně je nutno řešit i referenční rozpětí – u počtu studentů až 20 
%, u KEN 5 %. Užití jednotlivých ukazatelů kvality a výkonu v rámci ukazatele K rozpočtu vysokých škol, 
případně jejich vah v rámci jednotlivých segmentů. Celkové posílení rozpočtu VŠ je mnohem důležitější než 
řešení jednotlivých indikátorů, jejich úprava není možná bez celkového nárůstu rozpočtu a detailní analýzy 
všech dopadů a jasného definování cílů rozvoje vysokého školství ze strany ministerstva. Je však třeba zahájit 
analytické práce, které budou podkladem pro další nutný vývoj.  



 

5 / 10 

Usnesení P RVŠ: Předsednictvo Rady vysokých škol dále doporučuje, aby s ohledem na ekonomickou situaci 
byla věnována pozornost i dalším ukazatelům rozpočtu VŠ souvisejícím se sociálními dopady na vysokoškol-
ské studenty, např. sociálním stipendiím, ubytovacím stipendiím a příspěvkům na stravování. Dále bylo přijato 
strategické usnesení. Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol doporučuje shromáždit strategické infor-
mace o počtu přihlášených ukrajinských studentů na vysoké školy v ČR cestou oslovení zástupců VŠ v Radě 
vysokých škol. 

Na závěr Ing. arch. Galeová sdělila informace za komisi RVŠ pro umělecké vysoké školy a fakulty. 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová se z dnešního jednání AS VUT omluvila z důvodu konání 
pracovní cesty. Informace o činnosti SK AS VUT budou předneseny na výjezdním zasedání AS VUT.   
 

7. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Rozpočet VUT v Brně pro rok 2022 

 
Rektor Janíček oficiálně předložil návrh Rozpočtu VUT v Brně pro rok 2022 e-mailem dne 9. 5. 2022, 
spolu s komentářem. Tento návrh předložený na základě vývoje jednání v rámci EK AS VUT o Roz-
počtu 2022 obsahoval následující podklady: 

• Aktualizovaný model včetně všech finalizovaných příloh; 

• Probíhá ještě jednání o požadavcích na investiční vybavení: na základě posledního jednání EK AS je 
zapracována změna u položek 21 a 22, které byly vynulovány (jako reakce na stažení těchto 2 požadavků 
ze strany FaVU) – částky jsou přesunuty do financování ze zdrojů fakulty; jednání budou pokračovat v di-
menzích (zejména krácení) požadavků; 

• doplněny by už měly být jen rozpočty nefakultních součástí, u kterých bylo dohodnuto, že je letos můžeme 
předložit ke schválení dodatečně. 

Podklad byl předložen všem členům AS VUT s tím, že bude dále upřesňován v rámci dalších jednání 
EK AS VUT. Návrh rozeslala tajemnice AS bezprostředně všem členům AS VUT.  

Na minulém zasedání AS VUT dne 10. 5. 2022 rektor Janíček přednesl úvodní komentář a proběhla 
krátká diskuse členů AS VUT. Aby bylo možné návrh rozpočtu co nejdříve schválit, přijal AS VUT na 
minulém zasedání usnesení o schválení vloženého zasedání AS VUT konaného dne 24. 5. 2022 (tj. 
dnes). Jednání EK AS VUT ohledně předloženého návrhu rozpočtu pokračovalo bezprostředně po 
skončení minulého zasedání AS. Poté následovala další dvě jednání EK AS VUT, která se konala 
ve dnech 13. 5. a 17. 5. 2022, s následujícími výstupy; vzhledem k neusnášení schopnosti EK AS 
VUT dne 13. 5. 2022 přijala pouze doporučující hlasování.  

Doporučující hlasování EK AS VUT ze dne 13. 5. 2022:  

Doporučující hlasování 1: 
EK AS VUT doporučuje předkladateli rozpočtu VUT na rok 2022 přečíslování souboru "1 rozpocet 2022 model 
rev220510.xlsx" na soubor "2 rozpocet 2022 model rev220510.xlsx" v souladu s dosavadní tradicí, a dále 
doplnit, tak jako v minulých letech, textovou část (uvedenou číslem 1), představující zároveň důvodovou 
zprávu zahrnující aktuální informace (Ukrajina, Covid) a uvádějící meziroční návaznosti. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Doporučující hlasování 2: 
EK AS VUT konstatuje, že projednala informativní tabulky (viz výčet), které jsou přílohou rozpočtu VUT na rok 
2022 a vztahují se k projektům, a nemá k nim další dotazy a připomínky a nebude se již k nim při projednávání 
rozpočtu VUT vracet bez většinového rozhodnutí EK AS VUT. 

• 6 strategicke projekty 2022.xlsx 

• 7 crp 2022 upraveno.xlsx  

• 8 financovani projektu 2022 - final.xlsx  

• 10 ppsr 2022-2025 final.xlsx 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
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Doporučující hlasování 3: 
EK AS VUT konstatuje, že projednala tabulky, které jsou přílohou rozpočtu VUT na rok 2022 a vztahují se ke 
stavu fondů, hospodářskému výsledku a osnově pro F/S tj. "5a fondy a hv vut 2012-2021.xlsx", nemá k nim 
další dotazy a připomínky a nebude se již k nim při projednávání rozpočtu VUT vracet bez většinového roz-
hodnutí EK AS VUT. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Doporučující hlasování 4: 
EK AS VUT konstatuje, že projednala informativní tabulky, které jsou přílohou rozpočtu VUT na rok 2022 a 
vztahují se k rozpočtu VVŠ v ČR tj. "5b rozpocet vvs 2022.xlsx“,  nemá k nim další dotazy a připomínky a ne-
bude se již k nim při projednávání rozpočtu VUT vracet bez většinového rozhodnutí EK AS VUT. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Doporučující hlasování 5: 
EK AS VUT konstatuje, že vzala na vědomí tabulky, které jsou přílohou rozpočtu VUT na rok 2022 a vztahují 
se k osnově pro F/S, tj. "4a osnova rozpoctu nei-inv 2022 fakulty.xlsx", a nemá k nim další dotazy a připomínky 
a nebude se již k nim při projednávání rozpočtu VUT vracet bez většinového rozhodnutí EK AS VUT. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Doporučující hlasování 6: 
EK AS VUT konstatuje, že rozpočty VŠ ústavů a dalších (centrálních) součástí (tabulky obvykle označené 
číslem 3) budou EK projednány po jejich předložení, které se předpokládá následně po hlasování o rozpočtu 
VUT, plánovaném na zasedání AS VUT 24. 5. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Doporučující hlasování 7: 
EK AS VUT doporučuje vypustit z Centralizovaných nákladů položky kompenzace nárůstu cen energií pro 
fakulty a vysokoškolské ústavy (FA a ÚSI). V případě reálných problémů s úhradami cen za energie v průběhu 
roku lze řešit dodatkem rozpočtu. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Pro úplnost – citace prof. Trunce: "Po diskusi s panem rektorem na EK dne13.5. 2022 jsem se rozhodl stáhnout 
své navržené usnesení o investici do laboratorního vybavení v rozpočtu VUT pro rok 2022." 

Aktualizovaný návrh Rozpočtu VUT v Brně na r. 2022 zaslala Ing. Jarmarová e-mailem dne 16. 5. 
2022 v nočních hodinách předsedovi AS a předsedovi EK AS, s komentářem, že návrh obsahuje 
aktuální model rozpočtu vč. příloh. Tyto přílohy byly očíslovány v souladu s jednáním EK AS dne 
13. 5. 2022, tedy v podst. stejně jako loni (rozpočty nefakultních součástí, které zatím nebyly před-
loženy, byly loni očíslovány 4b). V modelu rozpočtu byly již zapracovány i avizované změny, o kte-
rých proběhla diskuse na jednání EK AS VUT v pátek 13. 5. 2022. Předložené dokumenty byly za-
slány ve 2 souborech, tj. včetně samostatně zaslaného souboru projektů PPSŘ. Kompletní návrh 
rozpočtu, včetně textové části, rozeslal předseda EK RNDr. Popela po jejím odsouhlasení rektorem 
Janíčkem e-mailem dne 16. 5. 2022 v noci všem členům AS VUT. Následně byly tyto dokumenty 
projednány na zasedání EK dne 17. 5. 2022, za účasti rektora Janíčka, prorektora Weitera, kvestorky 
Němcové, Ing. Jarmarové, Ing. Kunzové a PaedDr. Slezáčka. EK AS přijala níže uvedená usnesení.  

Usnesení EK AS VUT ze dne 17. 5. 2022: 

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 17. 5. 2022: 
EK AS VUT konstatuje, že projednala tabulky, které jsou přílohou rozpočtu VUT na rok 2022 a vzta-
hují se k IP DKRVO tj. "IP 2022 rozdělení F_S_OPRAVA 26.4.22.xlsx" a další soubory se zdrojovými 
daty ve složce " 3 IP DKRVO rozdělení" poskytnuté pro podporu tvorbu rozpočtu fakult a VŠ ústavů 
a nemá k nim další dotazy a připomínky a nebude se již k nim při projednávání rozpočtu VUT vracet 
bez většinového rozhodnutí EK AS VUT. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 17. 5. 2022: 
EK AS VUT konstatuje, že projednala textovou část a tabulky, které zahrnují model rozpočtu VUT 
na rok 2022 tj. soubory "1 Rozpočet VUT pro rok 2022_textová část.docx " a "2 rozpocet 2022 model 
rev220517.xlsx", nemá k nim další dotazy a připomínky a nebude se již k nim při projednávání roz-
počtu VUT vracet bez většinového rozhodnutí EK AS VUT. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
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Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 17. 5. 2022: 
EK AS VUT doporučuje dořešit problematiku kreativních SW (Adobe, aj.), která byla diskutována a 
obecně podpořena již na posledním VZ AS VUT. Jedná se o centralizované zajištění licencí softwarů 
Adobe, které jsou nezbytnou součástí výukového procesu na všech fakultách nejen s uměleckými 
programy. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 17. 5. 2022: 
EK AS VUT akceptuje všechna hlasování (č. 1–7) uskutečněná na jednání EK 13. 5. 2022 a hodlá 
respektovat přijaté závěry. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Usnesení EK AS VUT č. 5 ze dne 17. 5. 2022: 
EK AS VUT, v návaznosti na diskusi členů EK a přijatá usnesení k dílčím částem rozpočtu, doporu-
čuje Rozpočet VUT na rok 2022 ve verzi ze dne 17. 5. 2022 po zapracování formálních připomínek 
AS VUT ke schválení. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil, že návrh rozpočtu byl upraven 
dle připomínek prof. Valy, které byly projednány na EK AS VUT dne 17. 5. 2022 (viz výše uvedené 
usnesení EK AS VUT č. 5 ze dne 17. 5. 2022, kterým EK doporučila AS VUT návrh rozpočtu schválit 
po zapracování těchto formálních připomínek) – tuto verzi rozeslal RNDr. Popela e-mailem všem 
členům AS VUT e-mailem dne 21. 5. 2022. RNDr. Popela dále informoval AS o aktuální komunikaci 
s tajemníkem FA Ing.  Sedlákem na téma jeho návrhů (a děkana FA Ing. arch. Kristka) k rozpočtu 
VUT. Tajemník FA dne 19. 5. e-mailem poděkoval za podrobnou zprávu předsedy EK a uvedl, že je 
si vědom, že je rozhodnuto, a že to respektuje. Předseda EK dne 10. 5. na EK seznámil členy EK 
s e-mailem zaslaným vedení FA a členům AS FA v reakci na podrobný návrh vedení FA poslaný EK 
(viz minulý zápis z AS shrnující i diskusi na EK s vedením FA), a Ti k němu neměli výhrady.  

Citace pro AS: "Jako předseda EK AS VUT si adresáty předchozí korespondence dovoluji oslovit bezpro-
středním sdělením za souhlasu účastníků, že na dnešním jednání EK AS VUT po diskusi rektor Janíček sdělil 
své odůvodněné rozhodnutí, že žádosti o plné financování uvedených studií FA (za rok 2021 v rozpočtu 2022) 
nebude vyhověno. K tomu rekapituluji z pohledu předsedy EK (a nabízím, tak jako několikrát v minulosti, svoji 
účast na jednání AS FA v případě vašeho zájmu):  
1) Tajemník FA (za doplnění děkana FA) na minulém jednání EK AS VUT (na základě žádosti děkana FA o 
účast na EK, ale až po schválení pravidel rozpočtu VUT ze strany AS VUT), srozumitelně požádal o plné 
financování (ne jen 20 %) zvýšeného počtu studií schváleného po žádosti v roce 2021 (viz tabulky rozpočtu).  
2) Jako předseda EK jsem uvedl na jednání tyto možnosti:  
a) Doplnit schválená pravidla rozpočtu VUT, a tedy odložit schvalování rozpočtu VUT. Na jednání EK bylo 
členy vedení a členy EK AS VUT v diskusi většinově odmítnuto.  
b) Řešit dodatkem rozpočtu a úhradou z fondů. Na jednání EK odmítnuto s ohledem na specifické situace 
jiných fakult (viz FCH aj.).  
c) Řešit při úpravě pravidel na příští rok – předpokládá se zásadní řešení pravidel rozpočtu VUT pro další roky 
(i v návaznosti na avizovanou změnu pravidel MŠMT).  
3) Upozorňuji, že podle v té době platných pravidel, žadatelé o navýšení počtu studentů věděli o pouze 20% 
financování podle pravidel VUT a podle programového prohlášení a opakovaných vyjádření nového rektora 
VUT, že v pravidlech pro rok 2022 ve srovnání s pravidly pro rok 2021 nebudou významné změny. A konstatuji, 
že to bylo dodrženo, jak uvedlo i více členů EK na jednání." 

Dále předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému ná-
vrhu rozpočtu nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, AS VUT dále 
hlasoval o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Rozpočtu VUT v Brně pro rok 2022.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně pro rok 2022 – verzi ze dne 21. 5. 2022.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  

 
 Dodatek č. 1 k Pokynu č. 2/2021 – Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke 

studiu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ pro akademický rok 2022/2023 
 
Návrh Dodatku č. 1 k Pokynu č. 2/2021 – Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 
v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ pro akademický rok 2022/2023 předložil z pověření rektora 
Janíčka prorektor Doupovec e-mailem dne 9. 5. 2022 večer – rozeslán všem členům AS VUT e-
mailem dne 10. 5. 2022. Tento dokument byl dle sdělení prorektora Doupovce odsouhlasen Právním 
odborem Rektorátu VUT.  

Pokyn č. 2/2021 – viz: https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d219965/ceitec-po-
kyn-pr-dsp-2022-p215035  

 
Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému dodatku nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedených dvou usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Pokynu č. 2/2021 – Pravidla přijímacího řízení a podmínky 
pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ pro akademický rok 2022/2023. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Pokynu č. 2/2021 – Pravidla přijímacího řízení 
a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ pro akademický rok 
2022/2023. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

9. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti 

 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil, že KTČ AS VUT nemá žádné nové informace.  
 
 

10. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že v oblasti pedagogiky není aktuálně nic k projednání.  

 

11. RŮZNÉ  

▪ Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že na základě jednání s rektorem Janíčkem a členy vedení 
VUT navrhuje další jednání AS VUT konané v původně schváleném termínu dne 7. 6. 2022 
zrušit. Další zasedání AS VUT se uskuteční v průběhu výjezdního zasedání AS VUT, které 
bylo AS VUT schváleno na 28. 6. – 30. 6. 2022, tj. dne 30. 6. 2022. Na základě návrhu doc. 
Hanáčka dále AS VUT hlasoval o schválení níže uvedeného usnesení.  

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d219965/ceitec-pokyn-pr-dsp-2022-p215035
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d219965/ceitec-pokyn-pr-dsp-2022-p215035
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Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT zrušuje původně schválený termín zasedání AS VUT dne 7. 6. 2022. 
Další zasedání AS VUT se uskuteční v průběhu výjezdního zasedání AS VUT konaného ve 
dnech 28. 6. – 30. 6. 2022 ve Valči – tj. v termínu 30. 6. 2022.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

▪ Dále doc. Hanáček sdělil, že projednal s kancléřem Gregorkem termíny zasedání AS VUT ko-
nané ve II. pololetí r. 2022. Vzhledem ke konání prvního zasedání kolegia rektora dne 6. 9. 
2022, se bude první zasedání AS VUT po letních prázdninách konat dne 13. 9. 2022. AS VUT 
dále hlasoval o schválení níže uvedeného usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje následující termíny zasedání AS VUT konané ve II. pololetí 
roku 2022: 13. 9., 11. 10., 8. 11. a 6. 12. 2022.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

▪ Kancléř Gregorek předložil z pověření rektora Janíčka materiály CESA, které budou projedná-
vány na červnovém zasedání AS VUT konaném v rámci výjezdního zasedání AS VUT. Jedná 
se o následující dokumenty:  

- Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském studijním programu 
„Sportovní technologie“ pro akademický rok 2023/2024 

- Závěrečná zpráva – Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studijním pro-
gramu „Sportovní technologie“ v zimním semestru 2021–2022 

- Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační 
a další tvůrčí činnosti Centra sportovních aktivit na rok 2022 

Členové AS VUT vzali předložení výše uvedených dokumentů na vědomí.  

▪ Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že další zasedání EK AS VUT se bude konat dne 
21. 6. 2022 od 9:00 hodin, v zasedací místnosti rektora VUT, Rektorát, Antonínská 1.  

 
Na závěr předseda AS doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům dnešního zasedání AS VUT za 
účast a ukončil jednání.  

 

 

   

 
 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 6/2022 DNE 24. 5. 2022 
 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Rozpočtu VUT v Brně pro rok 2022.  
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně pro rok 2022 – verzi ze dne 21. 5. 2022.  
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UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Pokynu č. 2/2021 – Pravidla přijímacího řízení a podmínky 
pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ pro akademický rok 2022/2023. 
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Pokynu č. 2/2021 – Pravidla přijímacího řízení 
a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ pro akademický rok 
2022/2023. 
 
UAS 7 
Akademický senát VUT zrušuje původně schválený termín zasedání AS VUT dne 7. 6. 2022. Další 
zasedání AS VUT se uskuteční v průběhu výjezdního zasedání AS VUT konaného ve dnech 28. 6. 
– 30. 6. 2022 ve Valči – tj. v termínu 30. 6. 2022.  
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje následující termíny zasedání AS VUT konané ve II. pololetí roku 
2022: 13. 9., 11. 10., 8. 11. a 6. 12. 2022.  
 
  
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 30. 6. 2022 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti hotelu Zámek Valeč 

 
 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 
 
 
 

Zapsali: RNDr. Pavel Popela, Ph.D. 
             Jarmila Cardová 


